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V Á R O S H Á Z A
VÁLASZTÁSI BESZÁMOLÓ

Magyarországon az Európai Parlament tagjainak, a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek, 
valamint a nemzetiségi önkormányzati képviselők közös eljárásban tartott 2024. évi választását 2024. 
június 9-én tartották. Az alaptörvény tizenegyedik módosítása értelmében 2024-től az európai parlamenti 
választással egyidőben kell megtartani az önkormányzati választásokat. 
Az adonyi névjegyzékben szereplő, választásra jogosultak száma 3364 fő (ebből lakóhelyük szerint szavazók 
száma: 3352, tartózkodási helyükre átjelentkezettek száma: 12). Ebből az idei választásokon 1474 szavazó 
(a választópolgárok 43,82% -a) járult az urnákhoz.

A polgármester és a helyi önkormányzati képviselők választása eredményeinek megállapítása a három 
szavazóköri jegyzőkönyv alapján a Helyi Választási Bizottság feladata.
Az idei voksoláson a magyarországi települések 27%-ában csak egy jelölt indult a polgármester-
választáson. A 860 település egyike Adony, ahol az egyedüliként indult Ronyecz Péter független jelölt 1186 
szavazatot kapott és így hetedik alkalommal választották meg polgármesternek.

Önkormányzati képviselő-választás során az 1474 választópolgár leadott érvényes szavazata az alábbiak 
szerint alakult:

név
Dr. Glashütter 

Csaba
(független)

Auer Gábor
(független)

Neichl 
Attila

(független)

Orthné 
Horváth 

Marianna
(független)

Hetyei 
Gábor

(független)

Friedrich 
Teréz

(független)
szava-
zatok 
száma

1113 975 914 863 834 783

A képviselőket és polgármestereket az Alaptörvény értelmében kivételesen 4,5 évre (2024 őszétől 
2029 tavaszáig) választottuk. A 2019. októberében megválasztott, hivatalban lévő képviselő-testület és 
polgármester megbízatása 2024. október 1-jéig tart, így a helyi és a nemzetiségi önkormányzatok alakuló 
üléseit 2024. október 1-ét követően 15 napon belülre kell összehívni. Azonban a választási eljárásról szóló 
2013. évi XXXVI. törvény főszabályként rögzíti, hogy a Helyi Választási Bizottság a választás eredményének 
jogerőssé válását követő öt munkanapon belül átadja a megbízólevelet a megválasztott képviselőknek. 
A Helyi Választási Bizottság elnöke, Steinmann Katalin 2024. június 18-án átadta a megbízóleveleket 
a polgármesternek, a képviselőknek, valamint a német nemzetiségi önkormányzat megválasztott 
képviselőinek.
Német települési nemzetiségi önkormányzati választás 
A nemzetiségek jogairól szóló törvény értelmében a települési nemzetiségi önkormányzati képviselők 
általános választását ki kell tűzni, ha a településen az adott nemzetiséghez tartozó személyek száma – a 
legutóbbi népszámlálás nemzetiségenként összesített adatai szerint – a 25 főt eléri. A névjegyzékben lévő 
német nemzetiségi választópolgárok száma 54, ezért a Nemzeti Választási Bizottság Adonyban települési 
német nemzetiségi önkormányzati választást írt ki. A június 9-i nemzetiségi önkormányzati választásokon 
43 választópolgár (az összes nemzetiségi választópolgár 79,63% -a) jelent meg.
A települési nemzetiségi választás szavazatait a Helyi Választási Bizottság számlálta meg, és megállapította 
a települési német nemzetiségi önkormányzati választás eredményét, mely az alábbi:

név

Szabó-Pajer Loretta 
(Fejér megyei Német 

Önkormányzatok 
Szövetsége Egyesület)

Kovács-Kerekes Fanni 
(Fejér megyei Német 
Önkormányzatok 
Szövetsége Egyesület)

Szántó Zoltán (Fejér 
megyei Német 
Önkormányzatok 
Szövetsége 
Egyesület)

szavazatok 
száma 40 36 34

Fejér vármegyei listás választás 
Az ország 19 vármegyéjének saját közgyűlése is van, ide is kellett képviselőket választani. A vármegyei 
önkormányzati képviselőket a választópolgárok vármegyei listán választják. A választás tekintetében minden 
vármegye egy választókerületet alkot. A leadott érvényes szavazatok alapján az adonyi részeredmény az 
alábbi:



2 3

Elkészült a temető előtti térköves parkoló.  A fejlesztést Dr. Molnár Krisztián a Fejér Vármegyei Közgyűlés 
elnöke, Dr. Mészáros Lajos országgyűlési képviselő úr és Ronyecz Péter polgármester adták át május 29-én. 
A beruházás 59 millió forintból, a Fejér Vármegyei Önkormányzat által nyújtott fejlesztési támogatásnak 
köszönhetően valósult meg. 
A korábbi, salakos burkolatú, egyenetlen felület helyett mostantól 41 – köztük 1 db akadálymentes – térköves 
parkoló várja a gépkocsival érkezőket.  Fotók: Facebook
  

párt neve
Fidesz-
KDNP Mi Hazánk 

Mozgalom

DK 
(Demokratikus 

Koalíció)

MKKP 
(Magyar 
Kétfarkú 

Kutya 
Párt)

Momentum

Válasz FCF 
(Független 

Civilek 
Fehérvárért 
Egyesület)

szavazatok 
száma 

Adonyban
669 223 216 163 91 54

elnyert 
mandátum 11 3 2 2 1 1

Európai parlamenti képviselők választása
Az európai parlamenti választásokon az uniós tagállamok polgárai képviselőket választanak az Európai 
Parlamentbe. A 27 tagország összesen már 720 képviselőt választott meg, az ő mandátumuk 5 évre szól. A 
leadott érvényes szavazatok alapján az adonyi részeredmény az alábbi:

párt neve Fidesz-
KDNP TISZA Mi 

Hazánk

MSZP, 
DK, 
Pár-

beszéd-
Zöldek

MKKP Momen-
tum

LMP-
Zöldek Jobbik

2RK Párt 
(Második 
Reform-
kor Párt)

MEMO 
(Meg-
oldás 
Moz-

galom)

MMN 
(Mindenki 
Magyar-
országa 
Néppárt)

 
Szavazatok 

száma
651 431 124 116 43 28 15 13 10 7 5

Adony, 2024. június 26.         Bokor Erika
                HVI jogi helyettes
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B O R R E N D I  H Í R E K
Az ország borrendjeinek adonyi ülése
A Magyarországi Borrendek Országos Szövetsége 
(MBOSZ) március 27-én Budapesten tisztújító 
közgyűlést tartott, amelyen a Duna-menti Szent 
Orbán Borrend Adony is képviseltette magát.  Az 
MBOSZ előző vezetésének ötéves mandátuma 
2024. április 4-én lejárt, ezért március 27-re 
tisztújító közgyűlést hívott össze az elnökség. Az 
összejövetelen, amelynek házigazdája a budafoki 
Soós István Borászati Technikum és Szakképző 
Iskola volt, a küldöttek új elnökséget és bizottságokat 
választottak a következő ötéves ciklusra. Az 
elnöki posztért hárman indultak harcba, és szoros 
versenyben nyerte el a megbízatást Kovács Róbert, 
a Hajósi Szent Orbán Borlovagrend nagymestere, 
a helyi hegyközség elnöke. Az adonyi borrendből 
Boldog Tamás lett tisztségviselő, akit a szakmai és 
etikai bizottság tagjává választottak. Az adonyiak 
munkáját az országos szövetség nemcsak Boldog 
Tamás szakmai bizottságba való megválasztásával 
ismerte el, hanem azzal is, hogy az új elnökség az 
alakuló ülését Adonyban, az egykori polgármesteri 
hivatalban tartotta meg április 7-én vasárnap 
délután.

Az eseményen Kovács Róbert köszöntötte a 
megjelenteket, majd a házigazda adonyi borrend 
nagymesterének, Schmidt Attilának adta át 
szót. - Megválasztása után Kovács Róbert azzal 
keresett meg, hogy Adony központi elhelyezkedése 
miatt, mit szólnánk ahhoz, ha itt tartanák meg 
az MBOSZ elnökségének alakuló ülését. Örültünk 
a megkeresésnek, és azonnal igent mondtunk. 
Kívánom, hogy az új éra az összefogásról és a 
baráti kapcsolatokról szóljon! Az adonyi borrend 
nevében sok sikert kívánok az új elnökségnek, az új 
bizottságoknak, és munkájukat, ha igényt tartanak 
rá, mi mindenben segíteni fogjuk. Schmidt Attila végül 
dr. Terts Andrást, a MBOSZ négyszer újraválasztott 
egykori elnökét idézte: - A borrendi mozgalom a 
bor szeretetén és egymás tiszteletén alapuló baráti 
közösség. Ezután Kovács Róbert megkérte az új 
elnökségi tagokat, mutatkozzanak be, néhány 
mondatban mondják el elképzeléseiket a szövetség 
jövőjét illetően. A megszólalásokból hamar kiderült, 
mindenki nagyon lelkes, tele van ötletekkel, és 
kiemelten fontosnak tartja az együttműködést. 
Azt a reményüket is többen kifejezték, hogy a 
következő ötéves ciklusban jobban működik majd 
az elnökség, mint korábban, és a tervek nemcsak 
tervek maradnak, hanem azokat meg is valósítják. 
Abban mindenki megegyezett, hogy visszafelé már 
ne nézzenek, a feladatokra összpontosítsanak, a 
tisztesség és a barátság mentén. Ezután szakmai 
beszélgetést folytattak az elnökség tagjai, később 
a szakmai bizottságok is bekapcsolódtak az 
eszmecserébe. A vasárnapi találkozó tapasztalatai 
alapján elmondható, a Magyarországi Borrendek 
Országos Szövetsége új és jó úton indult el.

Az összejövetel után Boldog Tamás értékelt. - 
Egyórás beszélgetésen jutottunk túl, leginkább 
ismerkedtünk egymással és az elképzeléseinkkel. Egy 
hónap múlva újra találkozunk, akkori indul majd 
el igazán az érdemi munka. Persze ez nem jelenti 
azt, hogy ezúttal nem vázoltuk fel, miket tartunk a 
legfontosabb feladatainknak. Például megegyeztünk 
abban, külön választjuk a szakmai és az etikai részt, 
hiszen két külön területről beszélünk az esetükben - 
tudtuk meg Boldog Tamástól, mire is jutottak ezen a 
napon Adonyban. A helyi tisztviselő elmondta még, 
hogy az MBOSZ nem teljesen szakmai szervezett, 
hiszen a tagok között vannak nagyon magasan 
képzett szakemberek, és műkedvelők is, akik 
szeretnének minél nagyobb tudásra szert tenni 
a borászat területén, és vannak a laikusok. Ezért 
a legfontosabb feladatuknak azt tekintik, hogy a 
tagok tudásszintjét felzárkóztassák, kisebb legyen 
a tudáskülönbség, mint jelenleg. Boldog Tamás 
úgy látja, erre van is igény a tagságban. - Az első 
találkozásunkkor megkezdtük a szövetség novemberi 
borversenyének előkészületét, és megállapodtunk 
abban, hogy a tagborrendek zászlósborainak 
kiválasztásakor segítséget nyújtunk. Minden borrend 
maga dönt arról, melyik legyen a zászlósbora. Ezután 
kerül a szövetség szakmai bizottságához a bor, amit 
szigorú pontrendszer alapján bírálunk majd el. 
Szeretnénk abban segíteni, hogy a zászlósborok mind 
külalakjukban, mind tartalmukban kiváló minőségűek 
legyenek, hiszen a zászlósbor az, amivel egy-egy 
borrend a különböző eseményeken megmutatja 
magát, ajándékozza a társborrendeknek. Mi csak 
ajánlással bírunk, de jó lenne elérni, hogy a gazdák, 
a borászok a segítőkészséget lássák bennünk, és ne a 
kritikusokat. A borrendek szövetsége tehát túljutott 
a tisztújító közgyűlésén, és a jelek szerint a tagok, a 
vezetés készek az érdemi munkára.

(Schmidt Attila borrendi nagymester)
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Oltáriszentség
Dicsértessék a Jézus Krisztus!

A szentségek, és a beavató szentségek között 
időrendben a második az Oltáriszentség. Még a 
bevezetőben adódik a kérdés, hogy vajon miért 
írom nagy betűvel az Oltáriszentség szót? Mert a 
katolikusok és az ortodox hívők is egyként vallják, 
hogy az Oltáriszentség Jézus Krisztus valóságos tes-
te, amiben az Úr valóságosan jelen van.
Az Oltáriszentséget olyan tisztelet övezi, hogy az 
egyházi év során – a világegyházban a pünkösdöt 
követő második csütörtökön, a magyar egyházban 
a pünkösdöt követő második vasárnapon – külön 
liturgikus ünnepe van. Hivatalos elnevezése szeri-
nt Krisztus szentséges teste és vére főünnep. Nem 
rendszeres templomjáró olvasóim számára Úrnapja 
néven lehet ismerős.
Egyházközségünkben idén Krisztus Mennybe-
menetelének főünnepén (2024. május 12.) volt az 
elsőáldozás, amikor a már megkeresztelt hittan-
ulók először veszik magukhoz Krisztus szent tes-
tét. Ezen a misén Arany Ferenc plébános atyánk 
nagyon szépen szemléltette az Oltáriszentségnek a 
hiten alapuló és a hitet nem nélkülözhető lényegét. 
Amint szentbeszédében fogalmazott, ha egy még át 
nem változtatott ostyalapot és egy átváltoztatott Ol-
táriszentséget mikroszkóp alatt vizsgálnánk, akkor 
jó eséllyel semmilyen különbséget sem fedeznénk 
fel közöttük, látszólag mindkettő ugyanolyan. A hívő 
számára azonban a kettő olyan távol áll egymástól, 
mint Makó Jeruzsálemtől. Mert csak a Szentlélek 
által titokzatos módon megszentelt és Krisztus tes-
tévé átváltoztatott ostya az Oltáriszentség. Átvál-
toztatás pedig csak szentmise keretében történhet, 
és kizárólag püspök vagy pap végezheti. Vagyis az 
Oltáriszentség létrejöttéhez elválaszthatatlanul 
kapcsolódik, hogy Krisztus alapította, a Krisztus 
utódaként és az ő nevében működő felszentelt pap 
vagy püspök jelenlétében a Szentlélek hatására jön 
létre, aminek hatékony befogadásához elengedhet-
etlen a hívő lelki tisztasága és a szentségbe vetett 
hite.
Jézus nagycsütörtökön az utolsó vacsorán alapí-
totta az Eucharisztiát. Ekkor Jézus a kezébe vette 
a búzalisztből készült kenyeret, és a saját testének 
nevezte azt. Majd hálát adott, megtörte a kenyeret 
és tanítványainak adta, hogy egyenek belőle. Ezt 
követően a borral telt kehely felett is hálát mon-
dott, és úgy folytatta: „ez az én vérem, a szövetségé, 
amely sokakért kiontatik” (Mk14,24b), és a kelyhet 
tanítványainak adta, hogy igyanak belőle. Mindezek 
után meghagyta apostolainak, hogy így tegyenek az 
Ő emlékezetére.

Az eucharisztia görög szó, és annyit tesz, hogy há-
laadás, hálásnak lenni. Az Egyház hagyományában 
e szóval szokták illetni mind a szentmisét, mind az 
annak csúcsát és gyümölcsét jelentő Oltáriszentsé-
get.
Fontos tudni, hogy minden hívő, aki a kegyelem 
állapotában van (nincs halálos bűne, vagyis tudva 
és akarva nem vétett a Tízparancsolat ellen) na-
ponta egyszer szentáldozáshoz járulhat, akár úgy 
is, hogy nem vett részt szentmisén. Minden továb-
bi alkalommal ugyanazon napnak folyamán már 
csak szentmise keretében lehet áldozni. A szentál-
dozás történhet egy szín alatt, ekkor Krisztus testét 
vesszük magunkhoz a kenyér alakjában. Amikor az 
Eucharisztiát bemártják a szent Vérbe, akkor két 
szín alatti áldozásról beszélünk. A szentáldozás e 
két módon érvényes, tehát csak Krisztus vérének 
vétele nem szentáldozás.
A szentáldozás etikettjével kapcsolatban meg kell 
jegyeznünk, hogy két szín alatt csak nyelvre lehet 
áldozni (a pap a szánkba helyezi a szentséget). Egy 
szín alatt az előbbin kívül lehetőség van kézbe ál-
dozni, oly módon, hogy a bal tenyerünket felfelé 
fordítva magunk előtt tartjuk, és alulról jobb teny-
erünkkel megtámasztva trónust formálunk. Az ide 
helyezett Szentostyát jobb kezünkkel vesszük ki a 
bal tenyérből, és vesszük magunkhoz. A szentséget 
kiszolgáltató felmutatja az Oltáriszentséget, majd 
azt mondja „Krisztus teste”, amire a hívő AMEN-t 
felelve kimondja és megvallja a szentségbe vetett 
hitét.
Érdekességként tárom olvasóim elé, hogy az Egy-
házban a római rítust követők mindig kovásztalan 
kenyérrel és általában egy szín alatt, nagy ünnepe-
ken két szín alatt áldoznak. A szintén egyházunkhoz 
tartozó görögkatolikus testvéreink a szent liturgia 
keretében mindig kovászos kenyérből átváltoz-
tatott szentséget vesznek magukhoz és mindig két 
szín alatt.
Rendes körülmények között a szentséget szent-
mise keretében a püspök, a pap a diakónus és a vi-
lági lelkipásztori munkatárs szolgáltatja ki. Külön-
leges esetben szintén az előbbiektől kaphatjuk meg 
Krisztus testét, ilyen esemény az igeliturgia, vagy a 
beteglátogatás.
A leírtakkal kapcsolatos kérdéseikre nagyon szí-
vesen válaszolunk a vasárnapi szentmiséket 
követően Ferenc atyával együtt.

Dicsértessék a Jézus Krisztus!
Nagy Tamás

világi lelkipásztori munkatárs

H I T É L E T
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 F Ű B E N - F Á B A N
Júliusi növényünk: Útifű

Bizonyára sokunknak eszébe jut a gyermekkora, 
mikor ezzel a növénnyel játszottunk. Fogalmunk 
sem volt róla milyen csodás gyógynövény van 
kezeink között.
Úton, útfélen világszerte megtalálható ez az igen 
igénytelen csodás növény mely évelő és évről évre 
egyre nagyobb csoportokban található.  Vékonyka 
levelei és a hosszú száron lévő fehér virágai 
jellegzetesek. 20-30 cm magasra is megnő. Levelei 
hosszú lándzsa alakúak, virága tömött füzérben 
ágaskodnak. Májustól, októberig virágzik, azonban 
az érzékenyek vigyázzanak, mert enyhén allergizál  
a sárgás virágpora.
Levelét május és júniusban gyűjtjük be, magját 
augusztustól októberig. Levele cinket, káliumsót, 
kovasavat és flavonoidokat tartalmaz.
Külsőleg az útifű friss levelét tesszük gyulladt, 
fekélyes sebekre, mely egyben vérzés csillapításra is 
kiváló. A sebet fertőtleníti és összehúzza. Gyorsabb 
a gyógyulás és kisebb a fertőzés veszély. Rovar 
csípések esetén is használhatjuk.
Elkészítése: a friss leveleket megmossuk össze 
zúzzuk és ezt a levélpépet készítünk belőle. Ezt 
tesszük a sebre. 
Az útifű, gyulladás csökkentő és fertőtlenítő egyben. 
Baktériumölő hatásánál fogva igen jól használható 
légutak gyulladásainál, köhögés csillapítására, illetve 
álmatlanság esetén. Gyerekek  légúti panaszainál 
is használhatjukjuk az útifüvet. A gyermek sokkal 
többet pihen, ha kapja a teát, illetve a szirupot.
Gyulladáscsökkentő hatásánál fogva mérsékeli a 
köhögési ingert.
Szinte ez egyetlen növény melynek minden 
részét felhasználhatjuk. Vértisztítóként vagy 
tüdő problémánál igen jó hatásfokkal segíti 
szervezetünket.
2 éves kor alatt nem adható gyerekeknek, allergiás 
reakciók miatt. Várandósság és szoptatás alatt 
kérjük ki orvosunk véleményét. 
útifű tea készítése: 

2dl forró vízzel leforrázunk 1 evőkanálnyi útifüvet. 
10perc után leszűrjük és ezután fogyaszthatjuk. 
Naponta 2x3-szor kortyoljunk belőle. Édesíthetjük 
mézzel, de citromot ne használjunk!!! 
Nyákoldó, köhögés csillapító. Asztmás betegek 
fogyasszák 1:1 arányú keverékkel útifű és kakukkfű 
forrázatát, sokat javít nehéz légzésükön. 
Útifű szirup készítése:
Friss megmosott, lecsepegtetett útifűleveleket 
összeaprítjuk. Rétegezve cukorral vagy mézzel 
soronként rakjuk egy befőttes üvegbe. Levél- méz 
-levél és így tovább míg az üveg megtelik. Ezután 
lezárjuk, félárnyékos helyre tesszük kb 2 hétre. 
Levélből kinyerjük a nedvet, amit tartalmaz. 
Folyóssá válik. Leszűrjük és kigőzölt üvegbe töltjük. 
Gőzölni azért kell, hogy csíramentesítsük az üveget, 
így biztosan eltartható a szirupunk. Légmentesen 
lezárjuk. Felbontás után javasolt a hűtőben tárolni 
mert ez az értékes szirup megromolhat. De ott akár 
1 évig is eltartható.
Tinktúra készítése:
Friss levelekkel készítjük akkor, 1 rész levél és 2 
rész alkohol kell. Erre használhatunk vodkát is mert 
semleges az íze. 6-8 hétig hagyjuk sötét helyen állni. 
Időközönként rázzuk meg és az idő lejárta után 
szűrjük le. Ez már a kész tinktúránk. Jól zárható 
sötét üvegbe töltjük és sötét hűvös helyen tároljuk. 
Vigyázzunk majd a fogyasztásakor mivel alkoholt 
tartalmaz és az autóvezetést befolyásolhatja. 
Dohányzásról való leszokásban sokat segít az 
útifűteája.
Útifű maghéj: Széklet lazításra, illetve béltisztításra 
is nagyon hatásos. Érdemes tudni, hogy ha nem 
iszunk elegendő folyadékot 2-3 litert naponta, 
használatakor ellenkező hatást érhetünk 
el / szorulást eredményez / Béltisztításkor 
méregtelenítő szerveink is könnyebben tudnak 
dolgozni, kevesebb a salakanyag amiből a sok 
méreganyag májunkat, vesénket terheli. Cölikáliás 
betegek is bátran fogyaszthatják, mert gluténmentes 
és hozzájárul ételeik jobb minőségű elkészítéséhez. 
Egészséges táplálkozás fontos eleme a minőségi rost 
bevitel. Glükoz szintet is befolyásolja, szinten tartja 
a vércukrot, nem engedi ingadozni.
Béltisztítás útifűmaghéjjal:
Reggel éhgyomorra 1 evőkanál maghéjat 1dl vízben 
kikeverünk és megisszuk. Ezután még igyunk 
meg 3dl vizet. Félóra múlva reggelizzünk.  A kúra 
mellett napi 2,5-3 liter folyadékot fogyasszunk. Ez a 
mennyiség kell ahhoz, hogy megfelelő hatást érjük 
el.
Még idejében vagyunk, hogy felkészüljünk az ősz 
illetve a tél vírusaira. Gyűjtsünk minél több útifüvet 
és jó egészségben tudjuk tölteni azt a fázós nyirkos 
vírusokkal teli időszakot. Akár családi programnak 
is kiváló a kirándulás és gyógynövény szedés egyben.

Jó egészséget kívánok!
Jókai Ildikó

fitoterapeuta
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                  Úticélunk Semmering

   Egy áprilisi hajnalon néhány autóval útra keltünk 
Iváncsára. Ott felszálltunk a budapesti vonatra, hogy 
azután csatlakozzunk egy másik csoporthoz és velük 
együtt autóbusszal utazzunk Ausztriába.
  Az első város, ahol megálltunk egy kis nézelődésre 
Kismarton volt. Az Esterházy-kastély parkjában 
tettünk egy sétát, megtekintettük a tavat, szökőkutat 
és a Leopoldina templomot. A város jellegzetes 
Monarchia korabeli házainak szép kapui megőrizték 
eredetiségüket. A Haydn-ház belső udvarát is 
körbejártuk. Gloggnitzban volt a második megállónk. 
A Lindt csokoládégyár mintaboltjának óriási 
választékából mindenki megtalálhatta az ízlésének 
és a pénztárcájának megfelelő édességeket. Végső 
úticélunk Semmering, mely a 19. század császári 
üdülőközpontjául szolgált. A hegy lábánál építették 
fel Mária Schutz (Mária Oltalma) kegyhelyet. 
Semmering ékszerdobozának hívják. A kéttornyos 
barokk templomot a gyógyító forrás fölé emelték 
a 18. században. Később tűzvész és földrengés 
is sújtotta, de a 250 éves évfordulóra külső és 
belső felújítása megtörtént. Gazdagon aranyozott 
oltárokat és kegyszobrokat láthattunk. Nem csak 
zarándoktemplom, hanem Ausztria egyetlen passiós 
rendi kolostora is. Az oltár mögötti részen fakad a 
forrás, melynek csodatévő erőt tulajdonítanak. Mi is 
megtöltöttük az üvegünket. Az ország legmagasabb 

keresztje itt látható, magassága 4,16 méter. A 
cukrászdában megkóstolhattuk a különböző ízű 
habkönnyű kolostorfánkot (klasterkrapfen) is. A 
templom előtt gyönyörködtünk az elénk táruló 
látványban, amelyet a Schottwien-völgyhíd ural. 
A településen megnéztük Európa leg keskenyebb 
városházáját. A hegy tetején a sípálya még fehéredett, 
de a körülötte levő erdők sokféle zöld színe teszi 
igazán vonzóvá a környéket.
   Kicsit előbbre hoztuk az indulást, hiszen az utolsó 
járatot el kellett érni. A vonaton kényelmesen 
elhelyezkedtünk, és hamar megtaláltuk a módját, 
hogy a fáradtság ne uralkodjon el rajtunk. Hosszú 
napot hagytunk magunk mögött, éjfél elmúlt, 
mikor nyugovóra tértünk gondolatunkban egy szép 
emlékkel.
           Boldog Istvánné

Ballagók köszöntése a Városházán
A 8. osztályos, ballagó tanulókat köszöntötte Ronyecz Péter polgármester úr a Városházán. Immár több 
évtizedes múltra tekint vissza a ballagók vendégül látása a hivatalban.  Ronyecz Péter beszédében elmondta, 
hogy egészséget, kitartást és legfőképp boldogságot kíván a gyerekeknek a képviselő testület nevében, mert 
ha mindezek megvannak, akkor sikeresek is lesznek az életben. Arra biztatott minden fiatalt, hogy iskoláik 
elvégzése után térjenek vissza Adonyba. Zárásként minden tanuló ajándékcsomagot kapott emlékül. 

Takács Orsolya

Ú T I C É L U N K
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A  H O R G Á S Z E G Y E S Ü L E T   H í R E I
Május hónap a horgászversenyek hónapja volt egyesületünk számára. Megtartottuk hagyományos május 1-ei 
horgászversenyünket, majd május 18-án első ízben szerveztünk tagjaink és éves területi jeggyel rendelkező 
horgászaink számára 24 órás busafogó csapatversenyt. Jó időjárási körülmények között, sok halat fogva, két 
szektorban 9 csapat mérte össze tudását, nagy fogási eredményekkel.
Eredmények:
I. szektor 
1. Takács József, Kazsukné Kovács Zsuzsanna   17 db   86.58 kg
2. Hadnagy Gáborné Horváth László   19 db   69,63 kg
3. Herczeg István, Szalai Attila    11 db   48,63 kg
II. szektor
1. Kiss Tibor, Princzes Zoltán     13 db   45,04 kg
2. Ifj. Kis József, Bognár János     11 db   35,70 kg
3. Takács Ferenc, Asztalos Sándor    9 db   31,86 kg
Az összetett versenyt a Takács József, Kazsukné Kovács Zsuzsanna páros nyerte 86,58 kg összfogással.
Legnagyobb hal kategóriában is győztest hirdettünk: Kazsukné Kovács Zsuzsanna fogta a verseny legnagyobb 
busáját, ami 10,42 kg súlyú volt.
A versenyen a csapatok 98 db busát fogtak, melynek összsúlya 397,4 kg volt. Ennyivel is kevesebb invazív hal 
található vizünkben!
A verseny lezárásaként minden csapat egy Domak Pista által főzött finom babgulyásra vendége volt egyesül-
etünknek. A rengeteg pozitív visszajelzés és a jó hangulat miatt vezetőségünk úgy döntött, hogy ezentúl minden 
évben tagjaink és éves területi jegyeseink számára megrendezzük  ,,házi” busafogó versenyünket. 
A nagy érdeklődésre és a nagy sikerre való tekintettel augusztus 31-re egyesületünk nyílt nevezéses, pén-
zdíjas busafogó versenyt is hirdetett, melynek nevezési feltételei és versenykiírása honlapunkon és facebook 
oldalunkon is megtalálható. Erre a megmérettetésre már nemcsak tagjaink, hanem horgász regisztrációval 
rendelkező bármely horgásztársunk a nevezési díj megfizetésével nevezhet.
Június 8-án a HOFESZ szervezésében lebonyolított horgászegyesületi vezetőségi versenyen vettünk részt, 
amelyen a Fejér Vármegyei Szövetség horgászegyesületeinek 3 fős vezetőségi csapatai vettek részt. A verse-
nyt az etyeki horgászegyesület rendezte gyönyörű környezetben elterülő horgásztaván, színvonalas lebonyolí-
tással. Az Adony és Környéke Horgász Egyesületet Bodó István elnök, Müller Gábor titkár és Schmidt Ernő 
felügyelőbizottsági tag képviselte. A nem túl szerencsés horgászhely húzás után, 40 induló csapatból az előkelő 
4. helyen sikerült végeznünk 17 200 gramm összfogással. 
Idén nyáron is több éves hagyományoknak megfelelően gyerekek számára megrendezzük nyári 2x1 het-
es horgásztáborunkat, mely a szokásos helyen, a Bárka vendégháznál lesz. Müller Sanyi bácsi, ifjúsági és 
versenyfelelősünk várja a gyerekeket az oly népszerű táborainkba. A program népszerűségét jól mutatja, hogy 
meghirdetni sem kell, a gyerekek folyamatosan év elejétől jelentkeznek a táborra, május végére elfogynak a 
helyek. A tábor bentlakásos, sátoros jellegű, minden résztvevő gyermek számára teljesen ingyenes. A tábor 
rendezése a MOHOSZ Horgász Utánpótlás-nevelési és Oktatási Program pályázati támogatásával valósul meg. 
Turnusonként 1-1 millió forintot nyertünk arra, hogy gyerekeink egy hétig horgászhassanak és programokon 
vehessenek részt partjainkon. Köszönjük még a táborhoz nyújtott, évek óta rendszeres anyagi támogatást az 
adonyi Helianthus Kft-nek és Március 21 Kft-nek!
Reméljük mint sok éven át eddig is, úgy most is jól fogják magukat érezni a gyerekek a parton!
Június első felében a Dunán egy hosszantartó magas vizállással járó árhullám vonult le. Az ilyen árhullá-
mok, amik a gáton is átcsapnak nagy mennyiségű iszaplerakódást hagynak maguk után területünkön. Ennek 
létesítményeinkről való eltakarítása nagy feladat, rengeteg munkával jár.
Felhívjuk horgásztársaink figyelmét: A lerakott iszap és a felázott talaj miatt a parti utak azok teljes fel-
száradásáig gyakorlatilag járhatatlanok!
Kérjük horgásztársakat, hogy horgászat előtt a horgászhely kiválasztásánál és megközelítésénél vegyék figy-
elembe az utak állapotát!
Amennyiben az útviszonyok nem teszik lehetővé, kérjük mellőzzék a gépkocsival történő behajtást! A megc-
súszott, elakadt gépjárművekben keletkezett esetleges károkért az egyesület nem vállal felelősséget, nem 
kötelességünk az elakadt járművek kimentése, ellenben jelentős anyagi kiadást okoz számunkra a mély 
keréknyomokkal tönkretett út, vízpart járhatóvá tétele. Együttműködésüket és megértésüket köszönjük!
Jó horgászatot! 

Bodó István
      elnök
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 K U  L T Ú R A 
Június 12-én a művelődési ház vendége volt Varró Dani a magyar kortársköltészet kiemelkedő alakja, és 
Molnár György, versei megzenésítője. A gyerekek aktív részvételével egy jó hangulatú, sok humorral, zenével, 
csengő-bongó rímekkel, jókedvvel fűszerezett előadáson vehettünk részt! Ez a 17 órai, felnőtteknek szóló 
esten is garantált volt! Köszönjük a fellépőknek és a közönségnek, hogy segítségükkel bebizonyosodott, 
hogy az irodalom lehet mai, friss és emberközeli!                                                                                  Takács Orsolya

Megújult a Szent Orbán kápolna
A Szőlőhegy ikonikus épületében megtörtént kívül-
belül a meszelés, a torony lefestése. A tetőcserepek 
javításra kerültek, továbbá a Szent Orbán 
mozaikképet tartalmazó apszis javítása is sorra 
került.  Mindezek az Adony-Bau Kft. támogatásával 
valósultak meg.  Márton Attila kőműves mester, 
ügyvezető elmondta, mint helyi borosgazda szívén 
viseli a kápolna sorsát, így nem volt kérdés számára, 
hogy az ügy mellé áll, és csapatával önzetlenül 
elvégzi a szükséges munkálatokat. 

Takács Orsolya
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Ingyenes gyerekparadicsommá változott az adonyi kastélyparkban május 26-án! A művelődési ház szervezé-
sében és Adony Város Önkormányzatának támogatásával megvalósuló programokon valóban minden a 
gyerekekről szólt. Volt itt 4 pályás trambulin, 3D karika, akadálypálya, ugrálóvár, játszósarok, arcfestés, 
kézműves foglakozás, valamint ügyességi fajátékokat is kipróbálhattak a gyerekek. Az Így tedd rá foglalkozás 
keretében táncra is perdülhettek az érdeklődő szülők és gyerekek. A színházteremben 14 órától Harry Pot-
ter show, és a Mancs őrjárat vendégeskedett. Az Adonyi Gyermekekért Közalapítvány jóvoltából a kézműves 
asztalnál fagyijegyet kaptak a gyerekek, amit a helyi cukrászdában tudtak beváltani. A nap sztárja az élő 
Transformers volt, a közös kép kihagyhatatlan volt kicsiknek-nagyoknak egyaránt!

Takács Orsolya

Bővült az Adonyban elérhető szolgáltatások  palet-
tája. Április 9-én nyitotta meg virágüzletét Tóthné 
Balasa Bernadett. A különleges Jáde nevet gyermekei 
(János és Detti) után kapta a bolt. A virágok szerete-
tét, a kreativitást Betti édesanyjától örökölte, aki sz-
intén virágos volt. A vásárlók a bolt közösségi olda-
lán értesülhetnek az újdonságokról, nézhetik meg a 
már elkészült virágkompozíciókat. Betti bármilyen 
elképzelést szívesen megvalósít, számára nincs le-
hetetlen, ott jártamkor épp férjének készült egy mo-
tor virágokból. Nevéhez hűen ez nemcsak egy virág-
bolt, hiszen mindenkit szeretettel várnak a havonta 
megrendezésre kerülő  kreatív foglalkozásokon is, 
ahol Betti vezetésével a résztvevők belekóstolhatnak 
a virágkötészet rejtelmeibe.              Takács Orsolya

Nagy örömmel osztjuk meg a hírt, hogy a művelődési 
ház nagyterme 3 darad hűtő-fűtő klímaberendezés-
sel gazdagodott, hogy rendezvényeinken minél 
komfortosabban érezhessék magukat látogatóink. 
Köszönjük az adonyi származású Takács Lajosnak, a 
Planning and Trading Kft. ügyvezető igazgatójának 
nagylelkű adományát, hogy a klímaberendezéseket 
és a beszerelés költségét biztosította az adonyi 
művelődési ház részére.                    Takács Orsolya
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60 éves emlékek

Osztálytalálkozót tartott az adonyi iskolában az 1964-ben végzett 8. a osztály június 15-én. Novoth Kálmán 
tanár úr tanítványai Gáborfi Lajos tanár úrral körbejárták az iskolát, felidézték a régi szép emlékeket, törté-
neteket.  A múltidézés jókedvű beszélgetéssel, vendéglátással folytatódott a Civil házban. Habár már több mint 
fél évszázad telt el, ilyenkor újra gyereknek érezheti magát az ember. Ahogy a szervező Fornai Józsefné, Erzsi 
néni fogalmazott: „Habár elmúltak az ifjú évek, de az emlékek szívünkben örökké élnek.”

Takács Orsolya

Adony Város Önkormányzata a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program keretében meghirdetett 
TOP-Plusz- 1.2.1 „Élhető települések” című pályázati kiírásra benyújtott pályázaton 99, 78 millió Ft európai 
uniós vissza nem térítendő támogatás nyert. Adony település vezetésének célja, hogy a vonzó várost 
alakítson ki, ahol a lakosság igényeit a lehető legmagasabb szinten kiszolgálja. Jelen fejlesztéssel a város 
közösségi terének fejlesztése, amely megfelelően tudja szolgálni a lakosság kikapcsolódását, rekreációját, 
színvonalas szabadidő eltöltését. A fejlesztés eredményeként a parkban 520 m hosszú, a futók igényeinek 
megfelelő futópálya került kialakításra. A tervezésnél kiemelt fontossággal bírt a parkban található ősfák 
és növénykülönlegességek védelme. A futópálya nyomvonalának közvilágítását kandeláber biztosítja, 
továbbá a futópálya mellé ivókút és 9 db pihenő került elhelyezésre. A projekt a Széchenyi Terv Plusz 
program keretében valósul meg. Az ünnepélyes átadásra május 21-én került sor dr. Molnár Krisztián a Fejér 
Vármegyei Közgyűlés elnöke, Dr. Mészáros Lajos országgyűlési képviselő úr, Ronyecz Péter polgármester 
úr és Dr. Molnár Szilárd a Dunaújvárosi Járási Hivatal vezetőjének jelenlétében.  Ezen a napon a Hóvirág 
ovisok egy futóverseny keretében birtokba is vehették a pályát. Fotók: Facebook   
           Takács Orsolya
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A 2023/2024-es tanévben Mersics László vette át a 
néptánc oktatását az Adonyi Szent István Általános 
Iskola és Ami-ban, ennek apropóján az eddigi 
tapasztalatairól, elképzeléseiről beszélgettünk.
Először is mutatkozz be kérlek olvasóinknak, 
mit lehet rólad tudni?
Először is köszönöm kedves Orsolya, hogy 
megkerestél és, hogy, tudunk beszélgetni!
Mersics László vagyok, 1984-ben születtem, a 
Veszprém megyei Tapolcán. Egy kis városka a 
Balaton mellett, igazán festői környezetben a 
tanúhegyek ölelése és a Balaton szépsége miatt.   
Végzettségemet tekintve 2016-ban 
szereztem felsőfokú képesítést a veszprémi 
Pannon Egyetem, Gazdaságtudományi 
kar, Kereskedelem-és Marketing szakán. 
Néptánccal kapcsolatban pedig egy évre 
rá, Székesfehérvárom szereztem oklevelet.  
Táncos pályafutásom alatt elért eredményeimre 
nagyon büszke vagyok. Ilyen például a Bakony 
Virága megnyerése, mint szóló, mint tanítvánnyal 
is, Kárpát-medencei verbunk verseny 3. helyezettje, 
a Nagyecsedi verbunk verseny külön díjazottja, az 
uszódi Gubbantós Fesztivál közönség - és zsűri díja ( 
ez feleségemmel együtt sikerült már), és a Fölszállott 
a páva területi döntőjéig sikerült eljutnom (következő 
lépésben már a televiziós nagy műsor lett volna). 
Adonyi kötődésem, az, hogy feleségemmel Morva 
Dórával való megismerkedésünk után, amit a táncnak 
köszönhetünk (egy néptáncpróbán találkoztunk 
először), 2018-ban költöztem ide, „feleségem pedig 
vissza “ Adonyba. Most is itt élünk, Ágoston, Borbála 
és Gellért nevű gyermekeinkkel.
Hogyan jött a kapcsolatod a néptánccal?
Tisztán emlékszem a pillanatra még a mai napig 
is. 1993-ban járunk általános iskola 3. osztályában 
és egyszer csak benyitott az akkori és sok 
ideig tánctanárom, Szabó Ricsi �bácsi�, hogy:  
 -Ki akar népitáncolni?- így 
kérdezte pontosan ezekkel a szavakkal. 
Természetesen fogalmam sem volt, hogy mi az, 
hogy mit jelent táncolni és pláne, hogy senki 
nem jelentkezett akkor az osztályból, így hát 
feltettem a kezem. És elindult a nagy utazás.  
Az akkori gyermek tánccsoport után, a helyi felnőtt 
együttesben a Batsányi táncegyüttesben folytattam 
a színpad koptatását. Egészen 2002-ig , míg be nem 
vonultam katonának. ( Igen, én még voltam az is, 
és nagyon jó volt. Az utolsók között vonultam be.) 
Majd ezután egy hosszabb szünet 
következett, itt mások voltak a prioritásaim 
az életben, így háttérben maradt a tánc.  
2009-ben egy nagyon jó barátommal és mesteremmel 
Szabó Csabával együtt, megalakult a Tördemic 
Táncegyüttes, Badacsonytördemicen. Nagyon 
sokáig, egész költözésemig építettük az együttest.  
Jelenleg a dunaföldvári Ördögszekér táncegyüttesben 
táncolok, a felnőtt együttesben.
 Miért jó néptáncolni?

„A tánc, a lélek rejtett nyelve“. Ez egy nagyon 
összetett kérdés meglátásom szerint. Itt van nekünk 
ez a kincs, ez a nagyon mély érzelmekkel teli „dolog“, 
ami mi vagyunk. Ami már nagyon régóta közöttük 
van és vélhetőleg lesz is. Ez mi kultúránk. Ez a csoda 
Dél-Amerikától egész Japánig hódít a mai napig.  
A mai gyerekeket nehéz megszólítani ebben 
a digitális közegben, „hogy gyere és éld meg a 
kultúránkat“, hiszen sokszor nem is tudják, mi az. 
De nem reménytelen! És amikor megízlelik, kicsit 
úgy érzem, megnyílik a kis lelkük. Hiszen csak 
táncot tanítani a feladat egyik fele. Szoktam nekik 
mutatni archív felvételeket, régi hangfelvételeket, 
korábban gyűjtött népszokásokról feljegyzéseket, 
hogy egy kicsit kapjanak összetettebb képet. 
Visszatérve, a gyerekek örülnek, hogy ha találnak egy 
ilyen önkifejezési módot. Értékelni fogják a sok-sok 
„kemény“ próbát, a kificamodott bokát, a rekedt hangot 
az énekpróbán, akkor, amikor a szülők, ismerősök 
előtt vastapssal állnak. Sikerélményt ad nekik. 
Fegyelmet ad, koncentrációt, tartást, állóképességet, 
óriási koordinációs képességet, hiszen kéz-láb 
külön megy sokszor, és mellé még éneklünk is. 
Közösséget, barátokat, ismerősöket és kapcsolatokat 
ad. Élményt, minden szinten!
Visszatérve a jelenbe, értékeld kérlek ezt a 
tanévet!
A 2023/2024-es tanévet igazából októberben 
vettem át. Szeptemberben értesültem, hogy sajnos 
nincsen pedagógusa a tanszaknak, és rögtön 
beadtam a pályázatomat. Októbertől ismerkedős 
időszak következett, közben volt kettő nagy 
szünet is. Januártól már koncentrálva az előttünk 
levő feladatra kezdtük meg a „munkát“. Addig a 
gyerekek megismertek , és én is igyekeztem minél 
jobban megismerni őket. Úgy érzem, sikerült! 
A körülményekhez képest sikeresnek könyvelem el 
ezt a tanévet, hiszen van néptánc Adonyban iskolai 
keretek között.
Milyen korosztályokat és hány gyereket oktatsz?
Az adonyi iskolában a következőképpen épül ez fel:  
Vannak a legpicurabbak ( és hála istennek 
a leghangosabbak is) a Gyöngyharmatok. 
Ők az általános iskola első és második 
osztályosai. Jelenleg 13 fővel voltak jelen az 
évben. Reméljük jövőre még többen leszünk. 
Eggyel nagyobb és sajnos az utolsó is, a 
Gyöngycseppek. Ők a harmadik, negyedik és ötödik 
osztályból vannak jelen, 15 főt számlál a csoport. 
Sajnos meg kell jegyeznem, hogy az érintett 
korosztályokon kívül a felsőbb tagozatokon nincs 
néptánc. 
Milyen táncokat oktatsz?
A magyar tánckincsünk széles és mély 
repertoárjából igyekszem minél többet megmutatni 
a gyerekeknek. Természetesen lehetetlen mindent 
megtanulni, vannak személyes kedvenceim is. 
Egyik vesszőparipám, ha megfelelő adatokat sikerül 
összegyűjtenem, akkor a helyi, adonyi táncokat 
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szokásokat, énekeket ismerjék meg elsőként a 
gyerekek, és utána szélesítjük a kört. Idén ez még 
nem, de remélhetőleg a jövőben már sikerülni fog.
Hol tartjátok a próbákat?
Hetente kettő időpontban és helyszínen tartjuk 
a „folkcardio“ időtöltésünket. Komolyra fordítvat 
a szó, kedden és pénteken folytak idén a próbák. 
Pénteken az iskola területén, keddenként pedig a 
művelődési ház biztosította a helyszínt, aminek 
nagyon örültünk, és hálásak is vagyunk érte. Ott 
valahogy más a közeg, és a gyerekek is jobban 
kinyílnak, talán a színpad miatt is.
Hogyan látod, mennyire haladtak a gyermekek 
az év során?
Megítélésem szerint nagyon sokat fejlődtek. 
Ahogyan korábban írtam, eleinte ismerkedés, 
felmérések voltak. A Gyöngyharmattal 
eljutottunk oda, hogy már nem ijednek meg, 
ha színpadra kell állni. Nem jönnek zavarba, ha 
énekelni kell, tudnak játszani a színpadon is. 
A Gyöngycseppel pedig a saját határaikat ismertük 
meg és azokat szélesítettük.
Mennyire fogékonyak a gyerekek erre a 
mozgásformára?
A gyerekeket rengeteg impulzus éri, rengeteg féle-
fajta mozgás csábítja őket. Aminek nagyon örülök. 
A tánc bármely formája, lehet ez akár a balett, a 
kortárs vagy akár a néptánc, úgy veszem észre, hogy 
aki egyszer belekerül, az kitart mellette. 
Vizsgaelőadást is tartottatok a művelődési 
házban, ahol a szülők, érdeklődők előtt mutatták 
be a gyerekek a tudásukat. Ez hogyan sikerült?
Azt ki merem jelenteni, hogy én jobban izgultam, mint 
a gyerekek.  Ami meg is látszott a felkonferálásomnál.  
Ezúton is nagyon hálás vagyok a szülőknek a 
rengeteg segítségért, akár hajfonás, akár ruházkodás 
terén, nélkülük nagyon nehezen ment volna. 
A visszajelzések alapján kijelenthetjük , hogy 
többségében sikert könyvelhetünk el, mert tetszett 
a nagyérdeműnek. Én is úgy tapasztaltam, hogy a 
gyerekek mindent kiadtak magukból és mosolyogva, 
sikerélményekkel telve jöttek le a színpadról.
Miért jó, ha van ilyen alkalom?
Ilyen események azért is jók, egyrészről a gyerekeknek 
egy cél. Hiszen az a cél, hogy teljesítsük a tanévet, és 
hogy minél jobban sikerüljön. Másrészről a szülők is 
kíváncsiak arra, hogy mit tanult a gyermekük egész 
év során.
Miért szeretsz tanítani?
Ahány gyermek, annyi féle személyiség és még is egy 
dolog közös, a tánc. Nagyon szeretek velük táncolni, 
hiszen nagyon igyekeznek és őszinték, nagyon 
örülök, hogy én mutathatom meg nekik ezt az utat. 
Például, mikor egy leányzó felvesz egy viseletet és 
még mellette élményekkel telve, örömmel jön le a 
színpadról, csillogó szemekkel, nekem az mindent 
megér!

A tánc mint kifejezésforma és ezen belül a 
néptánc mennyire számít trendinek manapság?
Ez egy nagyon érdekes dolog, mert szerintem 
sokan érdeklődnek a tánc iránt. Vannak hirtelen 
fellángolások is köztük, de vannak akiknél megmarad 
és kitartanak. Hála istennek egyre több helyen van 
táncház, közös éneklés, vagy locsolkodás stb....így 
elég sok emberhez is elér. Viszont megfigyelhető, 
hogy a fiúknál kevesebb az érdeklődés, mint a 
lányoknál. A Gyöngyharmatnál van most egy nagyon 
ideális felállás, hiszen szinte egyenlő a nemek 
aránya. 
Hogyan lehet ezt népszerűsíteni?
Felnőtteket kicsit nehezebb megszólítani, a 
gyerekeket könnyebb egy kis táncházzal, viselet 
vagy hangszer bemutatóval. Nagyon szokták élvezni.  
Továbbá szerintem hasznos még nagyon az óvodai 
német tánc is, Morváné Payer Judit vezetésével és 
például még az Így tedd rá! is Eisenberger Eszterrel. 
Ezek a foglalkozások is elősegítik a későbbi gyermek 
integrálódását a néptáncba.
Mik a jövőbeni terveid?
Adonynak nagyon gazdag a tánckultúrája. Idén 
volt 50 éves az Adony Táncegyüttes, és jövőre 
lesz 20 éves a művészetoktatás az iskolában is.  
Vannak terveim a jövőre nézve, amiben benne van a 
néptánc tanítása és Adony is. Meglátjuk, hogy mi fog 
megvalósulni belőle.

Takács Orsolya
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Május 6-án a III. és a IV. korcsoportosoknak 
rendezték meg Székesfehérváron a Fejér 
Vármegyei Atlétika egyéni diákolimpiát, ahol 
Kislabdahajításban a IV. korcsoportosok 
között Auer Hanna 3. helyezést érte el és a III. 
korcsoportosok között Szántó Dorka szintén a 
3. helyezést hozta el.

Május 2-án a II. korcsoportos Vármegyei 
Atlétika Többpróba Diákolimpiát 
Székesfehérváron rendezték meg, ahol Auer 
Gábor III. helyezést ért el.

Gratulálunk Nekik!

Túrós-barackos charlotte
 
Hozzávalók:
4 db tojás
4 kanál cukor 
1 kanál olaj 
4 kanál liszt 

Habosra keverjük a tojásokat a cukorral, 
majd hozzáadjuk az olajat, átkeverjük, és 
hozzáadagoljuk a lisztet. Sütőpapírral kibélelt 
tepsibe terítjük, 170 fokon sütjük. Sülés után 
feltekerjük, hagyjuk kihűlni. Amíg hűl elkészítjük 
a krémet:  50 dkg túrót 3 kanál cukorral  jól 
összetörünk, 1 csomag pudingot felfőzünk 4 dl 
tejben  majd hűtjük. A kihűlt piskótát megkenjük 
baracklekvárral, feltekerjük.  Eztán felkarikázzuk, 
egy tálat kibélelünk folpackkal, ebbe szorosan 
belepakoljuk  majd a túrós pudingos krémet, 
amibe 3 szem barackot feldarabolva keverünk ,  
belekanalazzuk a piskóta tetejére, majd ráhajtjuk 
a fóliàt a tetejére. Màsnapig hűtőben pihentetjük.  

Jó étvágyat kívánok: Kató

WEÖRES SÁNDOR: KÁNIKULA

Szikrázó
az égbolt,

aranyfüst a lég,
eltörpül

láng-űrben
a tarka vidék.

Olvadtan
a tarló

hullámzik, remeg,
domb fölött

utaznak
izzó gyöngyszemek.

Ragyogó
kékségen

sötét pihe-szál:
óriás

magányban
egy pacsirta száll
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Hálás szívvel mondunk köszönetet 
mindazoknak, akik

Szűcs Jánosnét 
(sz. Müller Julianna) utolsó útjára 

elkísérték, gyászunkban őszinte 
részvéttel osztoztak, sírjára 
koszorút, virágot helyeztek.

A gyászoló családBenyovszki Soma: Vonatok

Vonatok zakatolnak,
az állomáson sípolnak.

Rohannak a sínen,
de nem mennek el innen.

Várjuk a vonatot,
imádom a mozdonyt.
Menjünk, menjünk!
Pesten is keresztül.

Megrakják a vonatot,
csodálatosak a vagonok.

Gyorsan mennek,
látják az emberek.

Milyen szép nagyok!
A vonatban vagyok.
„Az ajtók záródnak,

kérem vigyázzanak!”

Benyovszki Soma, 2024.

A Költészet Napi felhívásunkra egy 
ifjú költő palánta is jelentkezett. 
Benyovszki Soma 10 éves szárnyait 
bontogatva, lelkes, amatőr 
próbálkozó.  Besnyőn lakik, de az 
adonyi iskola tanulója a testvéreivel 
együtt. Adonyi kötődését rokoni 
szálak és az iskolai élet jelenti.

Két szépkorú polgárt is 
köszönthetett az önkormányzat. 
Hajdu Pálné, Marika néni 
2024.05.08-án ünnepelte 90. 
születésnapját. Vörös Lászlóné 
pedig  2024.05.18-án töltötte be a  
90. életévét. További jó egészséget 
kívánunk mindkettőjüknek!


